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Onderwerp:  Voordracht laatste begrotingswijziging 2019

De commissie Economie, Financiën en Bestuur adviseert om de Statenvoordracht als hamerstuk te agenderen 
voor de PS-vergadering van 16 december 2019 
Voor de gemaakte opmerkingen en vragen over de voordracht zie hieronder het uittreksel uit het 
conceptverslag van de commissie EFB van 2 december 2019.

7.b. Voordracht laatste begrotingswijziging 2019

Dhr. Dulfer (GL) constateert dat de belangrijkste wijziging ziet op de septembercirculaire die aangeeft dat de 
provincie 12,5 miljoen euro minder zal ontvangen. Het gaat onder andere om 3,4 miljoen door lagere 
uitgaven van het Rijk en 1,6 miljoen euro door een onvoordeliger verdeelsleutel tussen de provincies. Voert 
het college of het IPO het gesprek met het Rijk over de onvoordelige gevolgen van het trap op/trap af 
principe? Het is inmiddels duidelijk dat het verplichte schatkistbankieren door de lage rente voor de provincie 
heel onvoordelig heeft uitgepakt de afgelopen jaren. Het is zorgelijk dat uit de bestemmingsreserves 97 
miljoen euro minder is uitgegeven dan begroot. De provincie loopt dus bijna 100 miljoen euro achter op de 
uitgaven uit de bestemmingsereserves en dat is een vijfde deel van de begroting. Verwacht het college en 
heeft zij er vertrouwen in dat deze uitputting de komende jaren wordt ingelopen? 

Ines Kostiç (PvdD) constateert dat veel subsidies voor ruimte en groene projecten zijn verdwenen. Kan de 
gedeputeerde de redenen hiervoor toelichten? Op pagina 41 staat vermeld dat er minder aanvragen zijn 
binnengekomen dan verwacht voor de uitvoeringsregeling duurzaamheidsinitiatieven. Daarom worden de 
uitgaven met 100.000 euro verlaagd. De PvdD vraagt zich af of de provincie de doelgroep van de regeling 
voldoende bereikt, want enkel de vermelding van deze regeling op de website is onvoldoende. Het gaat om 
bredere lokale duurzaamheidsinitiatieven. Kan de provincie meer inzetten op bekendmaking van deze 
regeling zoals via social media en door meer samen te werken met niet alleen de Vereniging Energie-
initiatieven Noord-Holland maar ook met de Milieufederatie? Hoe denken de andere fracties hierover?

Mw. Bezaan (PVV) merkt op dat op bladzijde 3 vermeld staat dat maatregelen zijn uitgevoerd voor het goed 
functioneren van de ecologische verbinding en natuurbrug over de Naarderstraat en bij de A1 bij Laren. Voor 
dit project is een krediet van 500.000 euro beschikbaar gesteld. Tijdens de realisatie van het project zijn een 
aantal risico’s opgetreden, onder andere door omissies in het contract met de aannemer. Voor het mitigeren 
van deze risico’s zijn meerwerkopdrachten verstrekt waarvoor een extra krediet van 60.000 euro wordt 
gevraagd. Om welke omissies in het contract gaat het en hoeveel bedraagt het meerwerk? Deze vragen 
kunnen ook schriftelijk worden beantwoord. De PVV stemt in met het besluit, maar niet met alle 
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besluitpunten. De PVV staat kritisch tegenover natuurbruggen en ecologische verbindingen, dus besluit punt 
6 wordt niet ondersteund. Met besluitpunten 3 en 4 heeft men ook enige moeite.

Dhr. Heijnen (CDA) is geschrokken van deze begrotingswijziging, niet van het kleine negatieve resultaat, maar 
met name van de 79 miljoen euro die niet tot besteding komen. Dit is 15% op een geplande onttrekking van 
totaal 675 miljoen euro. Wat gaan GS doen om 2019 op nul te eindigen en plannen alsnog tot realisatie te 
brengen? Het gaat met name om projecten voor mobiliteit, energietransitie en geothermie en natuur die niet 
tot besteding komen, terwijl hier grote uitdagingen liggen. Wat is hiervan de oorzaak en welke acties nemen 
GS om alsnog tot investering te komen? 

Mw. Strens (D66) constateert dat er intenties voor 7,2 miljoen euro worden uitgesteld naar 2020. Hoe 
verhoudt dit bedrag zich ten opzichte van eerdere jaren? Hoe wordt ervoor gezorgd dat de begrote bedragen 
daadwerkelijk worden besteed? Een aantal subsidies is verwijderd, maar wat is de reden hiervan? Hoe wordt 
omgegaan met projecten die voorzien zijn in 2019 maar die in 2020 tot uitvoering komen? Gaan de hiermee 
samenhangende bedragen over naar 2020?

Dhr. Hartog (VVD) wil de infrastructurele werken zo snel en zo goed mogelijk uitvoeren. De VVD sluit zich 
daarom aan bij de reeds gevoerde pleidooien. 

Dhr. Hoogervorst (SP) meldt dat de SP bezorgd is over de discussie met het Rijk over de hoogte en opbouw 
van het provinciefonds, hoewel reeds bekend was dat de uitkering lager zou worden. Is het zo dat bij lagere 
opcenten de uitkering uit het provinciefonds hoger wordt (en andersom)?

Gedeputeerde Pels zal de inhoudelijke technische vragen van de PVV en de PvdD schriftelijk laten 
beantwoorden door de vakgedeputeerde. Een van de redenen voor de (reeds jarenlang bestaande) 
onderbesteding is het feit dat men sterk afhankelijk is van derde partijen, die sommige projecten niet of niet 
tijdig kunnen uitvoeren. Dat leidt voor de provincie tot onderbesteding. Dit punt wordt betrokken bij het 
programma financiële hygiëne en besproken met de budgethouders. Bij het plannen van investeringen moet 
het ‘planningsoptimisme’ iets ingeperkt worden en dient op korte termijn realistisch te worden vastgesteld 
welke projecten daadwerkelijk tot uitvoering kunnen komen. Hieraan zal het voornemen om toe te werken 
naar bestedingsplannen voor elke bestemmingsreserve bijdragen. Daarnaast speelt de angst voor 
overbesteding ook een rol. Men raamt heel voorzichtig om te voorkomen dat aan PS een extra 
kredietaanvraag moet worden voorgelegd, hoewel wordt erkend dat het niet vreemd is wanneer dat een keer 
het geval is. Dit aandachtspunt wordt meegenomen in de gesprekken met de budgethouders. Zij zal met haar 
collega’s meer afstemmen welke programma’s niet tot besteding komen zodat er meer sturing aan gegeven 
kan worden. De provincies zijn via het IPO betrokken bij de discussie met het Rijk over de trap op/trap af 
systematiek. Hierbij speelt ook een rol de omvang van het totale belastinggebied van de provincies en de 
toekomstige ontwikkelingen. Zij stelt voor om in maart 2020 een technische briefing te organiseren over de 
te verwachten wijzigingen in de financieringssystematiek van de provincies voor de komende jaren en de 
inzet van de provincie op deze dossiers. Zij zal PS nader informeren over de onderbesteding over de jaren 
heen door middel van een brief of technische briefing indien de commissie dat wenst. Aan het begin wordt 
een lijst opgesteld met mogelijk te verlenen subsidies. De reden voor het verwijderen van subsidies is dat 
deze niet meer nodig zijn. Voor subsidies die niet tot besteding komen in het betreffende jaar, wordt een 
uitgestelde intentie naar het nieuwe jaar opgenomen en dat wordt toegevoegd aan de eerste 
begrotingswijziging voor het nieuwe jaar, 2020 dus. 
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Tweede termijn

Dhr. Hartog (VVD) vindt een brief van GS over de situatie van onderuitputting voldoende.

Dhr. Dulfer (GL) constateert dat het college er alles aan doet om de onderbesteding in 2020 te beperken. 
Mocht dit bedrag in 2020 niet beduidend lager zijn, dan zal sprake zijn van enige ‘bemoeizorg’ vanuit PS. 

Dhr. Heijnen (CDA) is het eens met het voornemen van de gedeputeerde om strakker en realistischer te 
budgetteren. Hoe ziet het plan eruit om dit jaar nog tot optimale besteding te komen? Het lijkt voldoende 
wanneer de rekeningencommissie bij de toelichting op het programma financiële hygiëne ook geïnformeerd 
wordt over de onderbesteding. Indien nodig, kan er via een brief nog meer informatie verstrekt worden. 

Mw. Strens (D66) verzoekt de redenen voor onderbesteding in een brief toe te lichten, zodat alle fracties 
hiervan kunnen kennisnemen en niet alleen de rekeningencommissie. 

Gedeputeerde Pels is blij dat de commissie ook haar collega’s/vakgedeputeerden zal bevragen op 
onderbestedingsbudgetten. Uit de jaarrekening 2019 zal te zijner tijd blijken welk bedrag dit jaar nog tot 
besteding is gekomen. 

De voorzitter constateert dat de voordracht als hamerstuk naar PS wordt doorgeleid.


